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SOCIĀLO UN VESELĪBAS JAUTĀJUMU KOMITEJA 
 SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā  

2025. gada 12. jūnijā         Nr. TND/25/6 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde sasaukta 2025. gada 12. jūnijā plkst. 8.30 

Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta, bet tai ir slēgtā daļa. Sēde notiek klātienē, 

izmantojot elektronisko balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. 

Paralēli tiek izmantots tiešsaistes videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas pārraide reālajā 

laikā). 

Sēdi plkst. 8.30 atklāj un vada Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētāja 

Dace Lebeda, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. 

Sēdē piedalās: 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas septiņi balsstiesīgie deputāti: 

- Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Dace Lebeda, Juris Šulcs, Imants 

Valers; 

(nepiedalās divi balsstiesīgie deputāti: 

Ilze Gotfrīda-Siliņa – atrodas bērna kopšanas atvaļinājumā, 

Modris Liepiņš – citu neatliekamu darba pienākumu dēļ); 

deputāti: 

- Mārtiņš Limanskis, domes priekšsēdētāja vietniece sociālās politikas jautājumos Inga Priede; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Sanita Bļodniece, Egīls Dude, Kristīne Grava, Ivars Liepiņš, Baiba Pļaviņa, Daiga 

Stūrmane, Inese Valtere, Tamāra Vaļuka, Arturs Vinbergs, Sintija Zekunde; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Ina Balgalve – Tukuma novada sociālā dienesta direktore, 

- Evita Freimane – Kandavas pilsētas, Cēres un Kandavas pagastu pārvaldes nekustamā īpašuma 

pārvaldniece, 

- Edgars Keirāns – Pūres un Jaunsātu pagastu pārvaldes vadītājs, 

- Ieva Liepiņa – Tukuma novada sociālā dienesta juriste (līdz sēdes slēgtajai daļai), 

- Linda Zemīte – Tukuma novada bāriņtiesas juriste (līdz sēdes slēgtajai daļai); 

citi: 

- Liena Trēde – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste (līdz sēdes slēgtajai daļai). 

 

Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

http://www.tukums.lv/
mailto:pasts@tukums.lv


1. Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2023. gada 30. novembra 

saistošajos noteikumos Nr. 27 “Par ārpusģimenes aprūpes un sociālo garantiju 

nodrošināšanu bāreņiem un bez vecāku gādības palikušiem bērniem Tukuma novada 

pašvaldībā”” projekta nodošanu sabiedrības viedokļa noskaidrošanai. 

Sēdes slēgtā daļa:  

2. Par dzīvojamās telpas nodošanu lietošanā un sadarbības līguma noslēgšanu. 

3. Par iekļaušanu palīdzības reģistrā speciālista nodrošināšanai ar dzīvojamo telpu. 

4. Par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu 

5. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu 

Darba kārtības papildu jautājums: 

6. Informatīvs – par vajadzību pēc ilgstoša sociālās aprūpes un sociālās rehabilitācijas 

pakalpojuma bez vecāku gādības palikušiem bērniem. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas šā sasaukuma pēdējā sēdē komitejas 

priekšsēdētāja Dace Lebeda saka visiem paldies par darbu. Informē par darba kārtībā iekļaujamo 

informatīvo jautājumu un aicina balsot par sēdes darba kārtību, ja deputātiem nav iebildumu vai 

priekšlikumu. 

Par darba kārtību balso: 

"PAR"  -  
7 (Dace Adiņa, Dace Lebeda, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Imants Valers, 

Sandis Čilipāns, Juris Šulcs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
  

1. Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2023. gada 30. novembra 

saistošajos noteikumos Nr. 27 “Par ārpusģimenes aprūpes un sociālo garantiju 

nodrošināšanu bāreņiem un bez vecāku gādības palikušiem bērniem Tukuma novada 

pašvaldībā”” projekta nodošanu sabiedrības viedokļa noskaidrošanai. 

6. Informatīvs – par vajadzību pēc ilgstoša sociālās aprūpes un sociālās rehabilitācijas 

pakalpojuma bez vecāku gādības palikušiem bērniem. 

Sēdes slēgtā daļa:  

2. Par dzīvojamās telpas nodošanu lietošanā un sadarbības līguma noslēgšanu. 

3. Par iekļaušanu palīdzības reģistrā speciālista nodrošināšanai ar dzīvojamo telpu. 

4. Par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu. 

5. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu. 

Sēdes vadītāja Dace Lebeda rosina vispirms uzklausīt informāciju par vajadzību pēc 

ilgstoša sociālās aprūpes un sociālās rehabilitācijas pakalpojuma bez vecāku gādības palikušiem 

bērniem, kas saistīts ar izskatāmo lēmuma projektu par ierosinātajiem saistošo noteikumu 

grozījumiem. 

6. § 



Informatīvs - par vajadzību pēc ilgstoša sociālās aprūpes un sociālās rehabilitācijas 

pakalpojuma bez vecāku gādības palikušiem bērniem 

ZIŅO: Ina Balgalve – Tukuma novada sociālā dienesta direktore. 

JAUTĀJUMI: Inga Priede, Dace Adiņa, Dace Lebeda, Agnese Ritene, Imants Valers. 

ATBILDES: Ina Balgalve, Linda Zemīte, Ieva Liepiņa. 

IZSAKĀS: Ivars Liepiņš, Baiba Pļaviņa, Juris Šulcs, Dace Lebeda. 

Ina Balgalve sniedz prezentāciju un informē par bērnu ārpusģimenes aprūpes situāciju un 

sociālās rehabilitācijas pakalpojumu novadā, par audžuģimenēm, par pašvaldības atbalstu 

audžuģimenēm un bez vecāku gādības palikušiem bērniem. Informē par sagatavoto priekšlikumu 

palielināt atlīdzību audžuģimenēm un palielināt pabalstu apģērba un mīkstā inventāra iegādei ar 

bāriņtiesas lēmumu audžuģimenēs ievietotiem bērniem. Informē par Bērnu un jauniešu centra 

“Sapņi” filiāles izveides ieceri “Rītos” un izmaksām, no kurām vislielākās ir personāla izmaksas. 

Norāda, ka aprūpes pakalpojums bērniem ir nepieciešams, bet novadā šobrīd trūkst vietu, tāpēc 

pakalpojums tiek pirkts. Krīzes centrs neatbilst prasībām, tajā bērni nevar uzturēties ilgstoši. 

Patversmē dzīvojošām ģimenēm nepieciešams rast iespēju nodrošināt atbalsta dzīvokļus. Informē 

par deinstitucionalizācijas projekta 2. kārtas realizāciju un finansējumu, kas atslogos sociālo 

budžetu. Izsaka lūgumu šos līdzekļus virzīt vai nu audžuģimeņu atbalstam, vai Bērnu un jauniešu 

centra “Sapņi” filiāles izveidošanai. 

Dace Adiņa vaicā, vai bērni no ģimenēm vairāk tiek izņemti pilsētās vai laukos. Jautā par 

apkalpojamo teritoriju un darba apjomu vienam sociālajam darbiniekam. Uzsver, ka ģimenēm pēc 

iespējas vairāk jāsniedz atbalsts, nevis jāizņem bērni no tām. Rosina sadarboties ar vietējiem 

kopienu centriem, lai preventīvi sniegtu atbalstu vecākiem, kam radušās problēmas. 

Linda Zemīte uzsver, ka bāriņtiesa bērnus no ģimenēm izņem galējā situācijā. Skaita ziņā 

šādi gadījumi aptuveni līdzīgi kā pagastos, tā pilsētās. 80 % gadījumu iemesls ir alkoholisms. 

Piebilst, ka bērni ģimenēs atgriežas reti, bet tas notiek. 

Ina Balgalve paskaidro, ka sociālajam darbiniekam darbam ģimenēm ar bērniem nav 

noteikta teritorija, bet gan lietu skaits – aptuveni 25 lietas vienam. Piebilst, ka grūtākais ir sociālo 

darbinieku prombūtnes un viņu aizvietošana. Veicot izpēti par pārstrādi, konstatēts, ka faktiski 

prombūtņu dēļ viens darbinieks apkalpo aptuveni 50 lietas. Sabiedrība aktīvāk iesaistās un ziņo, 

bērnu un ģimeņu skaits ar problēmām pieaug. Esošā budžeta ietvaros pakalpojums tiek sniegts, 

tiek izmantoti arī valsts pakalpojumi. Skaidro par iespēju mazināšanos. Atbildot Dacei Lebedai, 

informē, ka novadā aptuveni 220 ģimenes ar ilgstošām sociālām problēmām. Sociālajiem 

darbiniekiem ir metodika, kā izvērtēt un strādāt ar šādām ģimenēm. Piespiedu ārstēšana no 

atkarībām valstī nav paredzēta. Daudziem vecākiem ir nediagnosticēta garīgā atpalicība. 

Ivars Liepiņš papildina, ka darba grupā diskutēts par iespējām palielināt Bērnu un jauniešu 

centra “Sapņi” kapacitāti par 5–6 vietām. Atbildot Agnesei Ritenei, paskaidro, ka filiāli veidot 

“Rītos” ir pagaidu risinājums. 

Notiek debates par iespējām sniegt atbalstu audžuģimenēm, lai mazāk bērnu jāievieto 

ilgstošas aprūpes institūcijās. 

Ieva Liepiņa un Ina Balgalve, atbildot Imantam Valeram, skaidro aprēķinus par saistošo 

noteikumu projektā ietvertajām summām. 

Juris Šulcs bilst, ka audžuģimenēm vajadzētu maksāt vismaz valstī noteikto minimālo algu, 

ja ņem vērā uzturēšanas izmaksas Bērnu un jauniešu centrā “Sapņi”. 

Linda Zemīte norāda, ka audžuģimenes neuzņems visus bērnus, būs bērni, kam nāksies 

uzturēties ilgstošas aprūpes institūcijās. 

Notiek debates par iespēju “Rītos” sniegt ģimeniskai videi pietuvinātu bērnu ilgstošas 

aprūpes pakalpojumu. 

Dace Lebeda aicina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

 

Par lēmumu balso: 



"PAR"  -  
7 (Dace Adiņa, Dace Lebeda, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Imants Valers, 

Sandis Čilipāns, Juris Šulcs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 
  

NOLEMJ: 

pieņemt zināšanai informāciju par vajadzību pēc ilgstoša sociālās 

aprūpes un sociālās rehabilitācijas pakalpojuma bez vecāku gādības 

palikušiem bērniem. 

1. § 

Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes  

2023. gada 30. novembra saistošajos noteikumos Nr. 27 “Par ārpusģimenes aprūpes un 

sociālo garantiju nodrošināšanu bāreņiem un bez vecāku gādības palikušiem bērniem 

Tukuma novada pašvaldībā”” projekta nodošanu sabiedrības viedokļa noskaidrošanai 

ZIŅO: Ieva Liepiņa – Tukuma novada sociālā dienesta juriste. 

JAUTĀJUMI: Dace Lebeda, Agnese Ritene. 

ATBILDES: Ieva Liepiņa, Ina Balgalve, Linda Zemīte. 

IZSAKĀS: Baiba Pļaviņa, Imants Valers, Linda Zemīte, Juris Šulcs, Ina Balgalve, Dace Lebeda. 

Ina Balgalve norāda, ka lielāks finansiāls atbalsts audžuģimenēm ir pasākums ilgtermiņā. 

Nav iespējams paredzēt, cik jaunu audžuģimeņu iesaistīsies. Bērnu un jauniešu centra “Sapņi” 

filiāle būs nepieciešama, tam finansējums jāmeklē. 

Agnese Ritene vaicā par finanšu avotiem un bilst par iespēju samazināt mīkstā inventāra 

iegādei noteikto summu. 

Imants Valers piekrīt, ka saistošo noteikumu projektā paredzētais darbosies ilgtermiņā, 

aprūpes institūcijas filiāle ir krīzes situācijai. 

Ina Balgalve norāda, ka bērni ir jānodrošina ar drošu vidi, visā Latvijā nav brīvu vietu 

aprūpes institūcijās. 

Linda Zemīte piebilst, ka būtiski bērnus, kas tiek izņemti no ģimenēm, noturēt tuvāk savas 

ģimenes dzīvesvietai. 

Notiek debates par saistošo noteikumu projektu. Lai rastu skaidrību par finansējumu, tiek 

izteikts priekšlikums saistošo noteikumu projektu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejai, un pēc tam 

nodot sabiedrības viedokļa noskaidrošanai. 

Dace Lebeda rezumē, ka komiteja atbalsta lēmuma projektu, bet rosina to izskatīt Finanšu 

komitejā. Aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu komitejai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Dace Adiņa, Dace Lebeda, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Imants 

Valers, Sandis Čilipāns, Juris Šulcs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 
  

NOLEMJ: 

iesniegt izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par saistošo 

noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2023. gada 

30. novembra saistošajos noteikumos Nr. 27 “Par ārpusģimenes 

aprūpes un sociālo garantiju nodrošināšanu bāreņiem un bez vecāku 

gādības palikušiem bērniem Tukuma novada pašvaldībā”” projekta 

nodošanu sabiedrības viedokļa noskaidrošanai” (lēmuma projekts 

pievienots protokola pielikumā). 

 



Saskaņā ar Informācijas atklātības likuma 5. panta otrās daļas 4. punktu lēmumu projektos 

norādītie personu dati ir ierobežotas pieejamības informācija. Atbilstīgi Pašvaldību likuma 

27. panta ceturtajai daļai tie netiek publiskoti. 

Sēdes slēgtā daļa no plkst. 9.25. 

2. § 

Par dzīvojamās telpas nodošanu lietošanā un sadarbības līguma noslēgšanu 

ZIŅO: Edgars Keirāns – Pūres un Jaunsātu pagastu pārvaldes vadītājs. 

JAUTĀJUMI: Dace Lebeda. 

ATBILDES: Edgars Keirāns, Baiba Pļaviņa, Egīls Dude. 

Lēmuma projekts sagatavots par dzīvojamās telpas lietošanas tiesību turpināšanu uz trīs 

gadiem ar SIA “VSD serviss” , noslēdzot Sadarbības līgumu. 

Dace Lebeda izsaka ideju izmantot dzīvokļus un pedagogus Lamiņos, lai risinātu iepriekš 

skatītos jautājumus. 

Egīls Dude bilst par uzsākto projektēšanu telpu pielāgošanai Celtnieku ielā 3, Tukumā. 

Dace Lebeda aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Dace Adiņa, Dace Lebeda, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Imants 

Valers, Sandis Čilipāns, Juris Šulcs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 

iesniegt izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par dzīvojamās telpas 

nodošanu lietošanā un sadarbības līguma noslēgšanu” (lēmuma 

projekts pievienots protokola pielikumā). 

3. § 

Par iekļaušanu palīdzības reģistrā speciālista nodrošināšanai ar dzīvojamo telpu 

ZIŅO: Kristīne Grava – Komunālās nodaļas mājokļu speciāliste, 

Evita Freimane – Kandavas pilsētas, Cēres un Kandavas pagastu pārvaldes nekustamā īpašuma 

pārvaldniece. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs, Kristīne Grava. 

Lēmuma projekts sagatavots par divu personu iekļaušanu palīdzības reģistrā speciālista 

nodrošināšanai ar dzīvojamo telpu. 

Dace Lebeda aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Dace Adiņa, Dace Lebeda, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Imants Valers, 

Sandis Čilipāns, Juris Šulcs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 

iesniegt izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par iekļaušanu palīdzības 

reģistrā speciālista nodrošināšanai ar dzīvojamo telpu” (lēmuma projekts 

pievienots protokola pielikumā). 



4. § 

Par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu 

ZIŅO: Kristīne Grava – Komunālās nodaļas mājokļu speciāliste. 

Lēmuma projekts sagatavots par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līguma termiņa 

pagarināšanu trīs speciālistiem. 

Dace Lebeda aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Dace Adiņa, Dace Lebeda, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Imants Valers, 

Sandis Čilipāns, Juris Šulcs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 

iesniegt izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par speciālistam izīrētās 

dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu” (lēmuma projekts 

pievienots protokola pielikumā). 

5. § 

Par dzīvojamās telpas izīrēšanu 

ZIŅO: Kristīne Grava – Komunālās nodaļas mājokļu speciāliste, 

Edgars Keirāns – Pūres un Jaunsātu pagastu pārvaldes vadītājs. 

JAUTĀJUMI: Dace Lebeda, Agnese Ritene. 

ATBILDES: Kristīne Grava, Ina Balgalve. 

Lēmuma projekts sagatavots par dzīvojamās telpas izīrēšanu trīspadsmit personām. 

Dace Lebeda lūdz pirms izīrēšanas bez vecāku gādības palikušiem bērniem pārbaudīt 

piešķirto dzīvojamo telpu stāvokli, lai tās ir pienācīgā kārtībā. Vaicā, vai lēmuma projektā minētās 

personas ir informētas par īrēšanas izmaksām. 

Kristīne Grava un Ina Balgalve paskaidro iespējas saņemt mājokļa pabalstu, ja tas 

nepieciešams un pienākas. Paskaidro par pienākumu pašvaldībai sniegt atbalstu visiem bez vecāku 

gādības palikušajiem bērniem līdz 24 gadu vecumam, jauniešiem tiek sekots līdzi saskaņā ar valsts 

programmu par individuālo atbalstu, tiem ir piešķirti mentoru pakalpojumi. Var apkopot pārskatu 

par šiem jauniešiem, ja tas nepieciešams. 

Dace Lebeda aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Dace Adiņa, Dace Lebeda, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Imants Valers, 

Sandis Čilipāns, Juris Šulcs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 
iesniegt izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par dzīvojamās telpas 

izīrēšanu” (lēmuma projekts pievienots protokola pielikumā). 

Sēdes noslēgumā pašvaldības izpilddirektora vietniece Baiba Pļaviņa informē, ka līdz 

jūlijam tiks veikts atkārtots pašvaldības dzīvojamo telpu izvērtējums. 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde tiek slēgta plkst. 9.52. 



Sēdes vadītāja 

komitejas priekšsēdētāja   (personiskais paraksts)  Dace Lebeda 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas (ES) 

2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko atceļ 

Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 

 


